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حسینی  نماینده مجلس: 

این کشمکش ها مشکلی را حل نمی کند

قالیباف:

توقع مردم حل و فصل مشکلات است

سرویس سیاسی- محمدباقر قالیباف در جلسه 
علنی مجلس شــورای اســامی پس از رسیدگی به 
گزارش کمیســیون انرژی در مــورد ناترازی تولید و 
مصرف گاز طبیعی در کشور با تاکید بر اینکه ناترازی 
چالش و مانع جدی و اساســی ما در حوزه گاز است، 
گفت: این ناترازی را در بودجه، بانک ها و نقدینگی هم 
داریم اما الان با آنها کاری ندارم؛ این موضوعات بارها 
از تریبون مجلس گفته شــده و وزرا و روسای مجلس 

این موضوع را تکرار کردند.
وی تاکیــد کرد: توقع مــردم از مجلس و دولت 
حل و فصل این موضوع اســت؛ در ســال ۹۳ مجلس 
به همین موضوع پرداخته و همچنین در بندهای الف 
و ب مــاده ۱۲ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر نیز 
بصورت مفصل درباره بهینه سازی مصرف سوخت و 
انرژی در کشور بحث شده و راهکار ارایه شده است؛ 
این قوانین فقط برای آن مجلس و آن دولت نبوده است 

بلکه برای همه ما است.
رئیــس مجلس خطاب به وزیــر نفت تصریح 
کرد: اگر جنابعالی و من به عنوان خدمتکاران مردم در 
قانونگذاری و اجرا حرف مان این باشــد که ۱۰ درصد 
از صندوق توسعه به ما بدهید یا اینکه ۸۰ میلیارد دلا از 
جایی پول بدهید تا این ناترازی را درســت کنیم؛ شما 
فکر می کنید که این ۸۰ میلیارد دلار پول وجود دارد که 
بدهید این کار را انجام دهید؟ من، شما، همه کارگران 
و مهندســان زحمتکش نفت و همه دلسوزان انقاب 
و نظام می دانند که ما سالانه بین ۶۰ تا ۸۰ میلیارد دلار 
انرژی های مان را هدر می دهیم؛ آیا نمی خواهیم در این 
زمینه در کشور تصمیم بگیریم؛ چطور حاضریم دست 
گدایی به همه جا دراز کنیم و پول بگیریم ولی حاضر 

نیستیم اصاح کنیم؟
قالیباف افزود: بدون شــک معلوم اســت که یا 
روش های اجرایی یــا  برنامه ریزی یا قانونگذاری ما 

اشکال دارد که قادر نیستیم این کار را انجام دهیم.
وی بــا بیان اینکه »من و نمایندگان و روســای 
کمیســیون های مجلس همه در اینجا مسئول هستیم 
و خطاب من اینجا وزیر محترم یا دولت نیســت بلکه 
خطاب اول به خودم و مجموعه مجلس و دولت با هم 
اســت«، اظهار کرد: بخاری که مردم در خانه های خود 
استفاده می کنند را ما در صنعت تولید کردیم و به دست 
مردم دادیم تا استفاده کنند؛ ما نتوانستیم که قدرت خرید 
مــردم را بالا ببریم که بخاری های خود را بهینه و منابع 
موتورخانه ها را درست کنند؛ اینها مشکات ماست نه 

مشکات مردم.
رییس قوه مقننه با طرح این پرســش که چرا به 
گونه ای تدبیر نمی کنیم که مردم به عنوان مصرف کننده 
اصلی، از بهینه سازی سوخت بهره مند شوند؟ ادامه داد: 
ما قانون نوشتیم اما نتوانستیم تصمیم بگیریم و راهکاری 
ایجاد کنیم که کسانی که سوخت مصرف می کنند در 
صورت کاهش مصرف، منفعتی نصیبش شود. اولین 
کسی که باید از این کاهش مصرف انرژی منفعت ببرد، 
خود آن فرد است چراکه اگر منفعت این فرد دیده نشود، 
مصرف ســوخت کاهش نمی یابد. امروز کسی که در 
حال اسراف کردن است آنطور که باید هزینه سوخت 
مصرفی خود را پرداخت نمی کند و در طرف مقابل نیز 
کسی هم که کم مصرف می کند، منفعت اقتصادی از این 
موضوع عایدش نمی شود. باید این ناترازی و ناعدالتی 

را برطرف کنیم.
قالیبــاف گفت: امروز گفته می شــود که قیمت 
سوخت به صورت پلکانی متناسب با مصرف افزایش 
یافته است این در حالی است که این شیوه در جاهایی 
با مشکاتی مواجه شده است. تا زمانی که هوشمندی 
در تولید، انتقال، توزیع و ذخیره ســازی انجام نشود، 

کاری از پیش نمی رود.
وی با اشــاره به مدت زمان رسیدگی به گزارش 
کمیسیون انرژی در مورد ناترازی تولید و مصرف گاز 
طبیعی در کشور در جلسه امروز اظهار کرد: ۹۰ دقیقه 
در مجلس وقت گذاشتیم و درباره موضوعاتی صحبت 
کردیم و همه حرف های انجام نشده گذشته را مجدداً 
تکرار کردیم و بناســت ۸۰ میلیارد دلار به نفت بدهیم 
که برود مشکل ناترازی را حل کند؛ این درحالیست که 
۸۰ میلیارد دلار در  آنجا )هدر رفت انرژی( ضایع می 

شود و ما نباید اجازه این موضوع را بدهیم.
رئیس مجلس گفت: نظام حکمرانی در کشــور 
ســالانه ۱۰ ها میلیارد دلار ســرمایه را از بین می برد و 
گازی کــه می توان در پتروپالایشــگاه ها و صادرات 
اســتفاده کنیم و بزرگترین منابع درآمدی ما هستند را 
هدر می دهیم و در کنار آن آلودگی های شهری و آب و 
هوا ایجاد می کنیم و به محیط زیست خسارت می زنیم.

وی در ادامه به یکی از مطالعات مشکات انجام 
شده در تهران توسط شهرداری و وزارت نفت درباره 
عواید ناشی از استفاده شهروندان از مترو اشاره و اظهار 
کرد: در تهران با وزارت نفت بررسی کردیم که در حوزه 
حمل و نقل هر مسافر اگر با مترو تردد کند، نسبت به 
ســایر وسایل نقلیه از جهت اقتصادی ۲۳ سنت صرفه 
جویی می شود که ما این رقم را ۱۳ سنت تعیین کردیم؛ 
در حمل و نقل تهران تمام زیرساخت های مرتبط با مترو 
آماده است و سر فاصله هر قطار از جهت فنی می تواند 
در هر ایستگاه ۲ دقیقه باشد ولی امروز ۹ دقیقه است؛ 
معنای این حرف آن اســت که امروز ۲ میلیون مسافر 
جابجا می شوند اما اگر واگن به زیرساخت مترو اضافه 

شود، این تعداد به ۹ میلیون مسافر افزایش می یابد.
رییس مجلس افزود: اگر همان ۱۳ سنت به ازای 
هر مســافر به خرید واگن تخصیص یابد، این امکان 
فراهم اســت تا هر دو روز یــک واگن به مترو اضافه 
شــود. امروز سرمایه گذارانی که در بخش تولید واگن 
در کشــور هســتند و با قراردادی که با کشور چین در 
زمینه تولید مشترک در اینجا دارند، حاضر هستند این 
اعتبار و سرمایه گذاری را انجام دهند که از همین محل 
در طول یک دوره ۵ الی ۶ ســاله به صورت یک جا ۲ 
هزار واگن اضافه به ظرفیت متروی تهران شــود؛ این 
یک نمونه شســته و رفته است که در همه حوزه ها نیز 

یافت می شود اما ما هرگز برای اینها وقت نمی گذاریم 
و همــه مان کلی گویی می گوییم و می گوییم که یکی 
به ما پول بدهد؛ این چه حرفی اســت؟ مردم از ما این 

را نمی پذیرند.
قالیباف در ادامه با تاکید بر اینکه جلســات روز 
سه شــنبه مجلس باید منجر به خروجی شود، گفت: 
دوستان کمیسیون بهداشت انتظار داشتند که دولت ۱ 
درصد مربوط به ارزش افزوده از ۸ درصد را به بهداشت 
و درمان بدهد؛ طی یکی دوماه گذشته دولت و خزانه 
این پول را داد، اما نگاه کنید ببینید چقدر از این پول در 
حساب وزارتخانه باقی مانده است و چقدر از این پول 
که باید به مناطق محروم می رفته، تخصیص یافته است.  
مجلس و دولت بجای عیب و ایراد گرفتن از همدیگر، 
باید کنار هم بنشینیم و کمک کنیم و مسیر کار را باز کنیم.

وی همچنین با اشــاره به اظهارات وزیر نفت در 
جلسه امروز مجلس تاکید کرد: از آقای وزیر هم توقع 
داریم و هم پیگیری خواهیم کرد؛ معتقدیم بندهایی که 
در قانون رفع موانع تولید وجود دارد باید اجرا شــود؛ 
نه از صنــدوق ذخیره ارزی ۱۰درصــدی به این کار 
تخصیص می یابد و نه کسی هست که ۸۰ میلیارد دلار 
در این باره به ما بدهد بلکه ما باید از محل صرفه جویی و 
سیاست های درست این اعتبار را تامین کنیم و همچنین 
باید در افق دور نیز توجه داشته باشیم که واقعاً توجه به 

انرژی های تجدید پذیر موضوع جدی بحث ماست.
رئیس قوه مقننه با اشــاره به در پیش بودن فصل 
زمستان ادامه داد: ما در آستانه زمستان هستیم به همین 
دلیــل نیز تا بخواهیم این کارها را انجام دهیم مقداری 
زمان بر است البته همه اینها می توانند از دو الی ۳ ماه آغاز 
شود و برنامه هفتم ما را به نقطه ای قابل قبول برساند و 

ناترازی را از بین ببریم.
قالیباف با بیان اینکه »تولیدکنندگان ما در تابستان 
کمبود برق و در زمستان کمبود برق و گاز دارند« تاکید 
کرد: روسای کمیســیون های مربوطه باید به گونه ای 
تدبیر کنند که صرفه جویی نوع مصرف در تنظیم توزیع 
گاز و برق را بگونه ای انجام دهند تا آســیب کمتری به 
بخش تولید وارد شــود؛ صدای تولید دیرتر درمی آید 
ولی وقتی که درآمد، آثار و تبعاتش برای مردم بســیار 
سنگین اســت؛ ان شــاءالله با یک برنامه ریزی دقیق 

زمستان امسال را با کمک دوستان پیش بیریم.

سرویس سیاسی- یک نماینده مجلس گفت: 
نمی شود تریبون را از نماینده گرفت؛چرا که او باید 
بازتاب دهنده مســائل جامعه اســت. نماینده یک 
رویکرد دارد آن هم این اســت که سخنگوی مردم 

باشد.
ســیدالبرز حســینی نماینده خدابنده ، درباره 
شــکایت فراجــا از نمایندگان مجلس شــورای 
اسامی در خصوص اظهارنظرشان درباره حوادث 
اخیــر، گفت: نمایندگان دارای جایگاه هســتند و 
بار مســئولیت حوزه انتخابیه را دارند. نماینده یک 
رویکرد دارد آن هم این اســت که سخنگوی مردم 
باشــد و باید بازتاب تمــام اعمال و رفتارش حلقه 
وصل بین مردم و ساختار اجرا باشد، کم و کاستی ها 
را به حوزه اجرا برســاند تا بتوان حداقل بخشی از 

مشکات را حل کرد.
این نماینده مجلس شــورای اســامی با بیان 
این که قانون اساســی و آئیــن نامه داخلی مجلس 
ظرفیتــی را قــرار داده و آن حریــت نمایندگی در 
انعکاس مشکات جامعه است، عنوان کرد: شما اگر 

تریبون صحبت را از نماینده بگیرید قاعدتا وظیفه اش 
برای جامعه خیلی مفید نخواهد بود.

عضو کمیســیون عمران ادامه داد: مشــخصا 
نیروی انتظامــی از این همکاران ما شــکایت کرده 
اســت که به نظرم این کار، کار درستی نیست. شاید 
نیروی انتظامــی در جهت احقاق حق خودش این 
کار را کرده باشد و بر اساس الزامات قانونی که دارد 
این اقدام را انجام داده، من در جزئیات شکایت قرار 
ندارم اما در کلیات قضیه چنین کاری به ساحت شغل 
نمایندگی آسیب می زند و کمکی به حل مشکات 

جامعه نخواهد کرد.
وی تاکید کرد: اگر بدانیم با شکایت یک نهادی 
از نماینده ای اگر غیرواقع هم صحبت کرده باشــد 
بخشی از آن مشکل حل می شود، ما قبول می کنیم. 
اما در این موضوع خاص که ابعاد مختلف اجتماعی 
دارد الزاما این گونه نیست که همه درست عمل کرده 
باشند یا همه عملکردشان اشتباه باشد؛ توجه داشته 
باشــید ما در یک فضای ملتهب اجتماعی هستیم، 
بنابراین نیاز است شــرایطی به وجود بیاید که کار 
درست صورت گیرد، یعنی بستر تصمیمات درست 
ایجاد شود لذا کشمکش های این چنینی مشکلی را 
حــل نخواهد کرد بلکه به پیچیدگی موضوع اضافه 
خواهد کرد و فرصتــی را برای  افرادی که مغرض 
هستند، ایجاد می کند تا از این بستر سوءاستفاده های 
غیرقانونی انجام دهند. این نماینده مجلس شورای 
اسامی با اشاره به این که جامعه را طیف وسیعی از 
افکار و عقاید تشکیل می دهد، اظهار داشت: بسیاری 
از افکار بــدون این که یک خوراک خوب تصمیم 
گیری و یا تصمیم ســازی داشته باشند ممکن است 

از این برخوردها تصمیمات نادرســت بگیرند و از 
سوی دیگر هم واکنش در حوزه انتخابیه به یک نحو 

دیگری  رخ خواهد داد.
نماینــده خدابنده ادامه داد: به شــخصه این 
وضعیت را خیلی نمی پســندم، در این موضوع اگر 
اطاعاتی هم غلط بوده است اما نماینده ای درباره اش 
صحبتی کرده می شد با یک صحبت و رفت و آمد این 
قیضه را حل کرد. در هر صورت نحوه عمل منطقی 
این است. ضمن این که نباید به جامعه التهاب بدهیم و 
حفظ استقال قوا سر جای خودش باشد و هرکسی 
وظیفه خودش را انجام دهد. معتقدم اگر این چرخه 
درست باشد نه تنها کمک به شفافیت جامعه می کند 
بلکه افــراد حاضر در هر قوه را هم ملزم می کند که 
اثربخشی خودشــان را داشته باشند و امیدوارم این 

قضیه ختم به خیر شود. 
حسینی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که چندماه 
دیگر انتخابات دور جدید مجلس شورای اسامی 
برگزار می شــود، این گونه رفتارها چه اثری بر رأی 
مردم دارد، گفت: به دلیل آن که اطاعات صحیح به 
جامعه پمپاژ نمی شود برخوردهای متنوع و متفاوتی 
با این موضوع می شــود که تصمیمات نادرست هم 
در حوزه انتخابیه و هم در بستر جامعه رخ می دهد و 
ممکن است آسیب به دو طرف مجموعه زده شود.

وی تاکید کرد: نمی شــود تریبون را از نماینده 
گرفــت، چرا کــه او بازتاب دهنده جامعه اســت 
بخصوص که در این خصوص ۳ نفر از کســانی که 
از آن ها شــکایت شده است از همکاران اهل تسنن 
ما هستند و این امر یک خطای استراتژیک است که 

نباید صورت می گرفت.

رئیس مجلس شورای اسلامی »ناترازی« را چالش و مانع جدی و اساسی کشور در حوزه گاز عنوان کرد و گفت: نظام حکمرانی در کشور سالانه
 ۱۰ ها میلیارد دلار سرمایه را از بین می برد و گازی که می توان در پتروپالایشگاه ها و صادرات استفاده کنیم و بزرگترین منابع درآمدی ما هستند را هدر می دهیم.

سرویس سیاسی- یک فعال سیاسی 
اصولگرا تاکید کرد:  ما امروز بلد نیستیم به 
رقیب سیاســی خودمان احترام بگذاریم. 
روزنامــه  کیهان احترامی برای رقیب قائل 
نیست، فقط با فحاشــی با مخالفین خود 
حرف می زند. بنابراین ما هنوز به پختگی 
در ادبیات سیاسی نرسیدیم که بخواهیم به 

گفتمان سیاسی برسیم.
غامعلــی جعفــرزاده ایمن آبادی 
نماینده پیشین مجلس در پاسخ به سوالی 
درباره ارزیابــی صحبت های اخیر آقایان 
حــداد عــادل و علی لاریجانی با موضوع حوادث اخیر و هشــدارهایی که دادند 
و اینکه خطرهایی که گوشزد شده را تا چه اندازه جدی می بینید، گفت: مجموعه 
دولت خیلی حرف شنو نبوده، اعتماد به نفس بالایی دارد و به نظر می رسد راه گفتمان 
با ملت را چندان بلد نیست. برای کسب محبویت فقط از جیب مردم خرج می کند. 
خوب است دلسوزان نظام و انقاب مثل آقای لاریجانی که هم فردی جامعه شناس 
است و هم شناختی از جامعه شناسی و نسبت به قوائد حاکمیت آشناست نسبت 
به این مسائل سکوت نکند. وی افزود: پلیس جایگاه امنیتی در کشور دارد و حافظ 
امنیت کشور است اما نباید درگیر کارهایی بشود که آن کارها ریشه فرهنگی دارد و 
پلیس هم بلد نیست کارهای فرهنگی انجام دهد. این سکوت نکردن جای تقدیر 
دارد و امیدوارم مجموعه دولت به حرف و اخطارهای افرادی چون آقای لاریجانی 
گوش کند. جعفرزاده ایمن آبادی در پاســخ به این سوال که هشدارهای مربوط به 
دو قطبی شدن جامعه چقدر جدی بوده و ساز و کار رفع آن چگونه است، گفت:  
بعد از تشکیل دولت سیزدهم تمایل زیادی به دو قطبی شدن جامعه ایجاد شد؛ مثل 
دو قطبی بانیان وضع دیروز و بانیان وضع موجود که این خزعبات در هیچ کتابی 
نوشــته نشده است. عده ای به دنبال آن هستند که از آب گل آلود ماهی بگیرند اما 
جامعه ای که وحدت در آن نباشد، جامعه خطرناکی می شود. به همین دلیل مسبب 
اتفاقات امروز دولت است و باید از این دوگانگی پرهیز شود. خوب بود که در هفته 
وحدت، وفاق و همدلی در بین اقشار و احزاب مختلف ایجاد می شد تا بتوانیم از 
ظرفیت شخصیت ها برای حل بحران های فعلی استفاده کنیم. این نماینده پیشین 
مجلس در پاسخ به این سوال که تبعات حذف چهره هایی مثل آقای لاریجانی از 
مدیریت کشــور را چگونه می بینید، گفت: اداره کشور با مهندسی خاصی در یک 
سال اخیر به دست آقای رییسی سپرده شده و الان می بینید وضع به گونه ای است که 
حتی دوستدارانشان از اصاح کشور و ایجاد وضع اقتصادی مناسب ناامید بوده و از 
الان می گویند حداقل تا دو سال دیگر اتفاق خوبی نمی افتد. وقتی افراد مثبت، دلسوز 
و کاربلد را خانه نشــین می کنیم و به آدم های ناکاربلد کار می دهیم، نتیجه چیزی 
می شود که امروز می بینیم. وی افزود:  با این مسیر، تورم رو به افزایش است، حجم 
نقدینگی افزایش پیدا کرده و جامعه روز به روز فقیرتر می شود. بالاخره وضعیت 
امروز نشان می دهد که ما از ظرفیت های خوب کشور استفاده نکردیم و الان چوب 
آن را می خوریــم. اگر ما از نخبگان موجود مانند آقای روحانی، مطهری، ظریف، 
لاریجانی، جهانگیری، خاتمی، ناطق نوری و غیره استفاده می کردیم در وضعیت 
فعلی مردم می توانســتند به حرف آن ها گوش کنند تا فضا آرام شــود.  جعفرزاده 
ایمن آبادی در پاسخ به این سوال که چرا مردم اعتمادشان را به بخشی از رویه های 
حاکمیت از دست دادند و چه راهی برای بازگرداندن این اعتماد وجود دارد، گفت: 
در مورد شکاف جامعه با حاکمیت، آقای رئیس جمهور باید دست پدرانه خودش 
را به سمت همه دراز می کرد اما آقای رئیس جمهور یک سال اول دولت نشان داد 
تمایلی به جذب حداکثری مردم و نیروها ندارد و به همان حداقلی ها رضایت داده 
و به همین دلیل این شــکاف هر روز زیادتر شــده و این ناامیدی و بی اعتمادی در 
جامعه افزایش پیدا کرده است. این نماینده پیشین مجلس در پاسخ به این سوال که 
آقای اژه ای فراخوان گفت گو را مطرح کردند نظر شما درباره این موضوع چیست، 
گفت:  گفت وگو مکانیســم دارد. این گفت وگو باید توســط چه کسی و در کجا 
انجام شــود؟ شما به احزاب راه نمی دهید که حرف های خودشان را مطرح کنند. 
باید به احزاب قدرت داد تا آن ها گفت وگو کنند. امروز حرف ها متناقض است ما 
آخر نفهمیدیم باید گفت وگو کنیم یا چوب بخوریم. بنابراین اول باید تکلیف این 
حرف ها مشخص شود و بعد مکانیسم گفت وگو را طراحی کنیم. جعفرزاده ایمن 
آبادی در پاسخ به این سوال که حاکمیت برای انجام گفت وگو باید چه رفتاری در 
پیش بگیرد و چرا طرح گفت وگو همواره در شرایط بحرانی مطرح می شود، گفت: 
افراد، گروه ها و جناح ها همیشه مورد حمله کانون قدرت قرار دارند. ما امروز بلد 
نیستیم به رقیب سیاسی خودمان احترام بگذاریم. روزنامه  کیهان احترامی برای رقیب 
قائل نیســت، ادبیات سیاسی ندارد فقط با فحاشی با مخالفان خود حرف می زند. 
بنابراین ما هنوز به پختگی در ادبیات سیاسی نرسیدیم که بخواهیم به گفتمان سیاسی 
برســیم. مجموعه ای در قدرت فکر می کند تا ابد در قدرت اســت و لزومی ندارد 
گفت وگو کند. بنابراین تا زمانی که این مسیر وجود دارد، طرح مسئله گفت وگو یک 
شوخی است. به سیاستی که صدا و سیما در پیش گرفته و به امثال رائفی پور و حسن 
عباسی تریبون می دهد، نشانگر این است که آن ها نیازی به گفت وگو نمی بینند و 
فکر می کنند خودشان قدرت مطلق بوده و همیشه می توانند همه چیز را به روش 

خودشان حل کنند در صورتی که این طور نیست.

سرویس سیاسی- رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی گفت: 
مبنای مسائل اجتماعی و رفاهی باید شاخص قدرت خرید باشد که این شاخص 

متاثر از تورم است لذا دولت همزمان با افزایش حقوق، تورم را نیز مدیریت کند.
محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی، 
در رابطه با شــرایط افزایش حقوق کارگران و متناسب سازی حقوق آنان، گفت: 
کارگرانی که بر اساس ضوابط و مقررات سازمان تأمین اجتماعی فعالیت می کنند، 
طبیعتاً در چارچوب مصوبات این ســازمان که همه ســاله شورای عالی کار آن را 
تصویب می کند مســیر پرداخت حقوق آنها دنبال می شود. وی افزود: سال ۱۴۰۱ 
شورای عالی کار در خصوص حقوق کارگران مصوبات بسیار خوبی را به تصویب 
رساند و تقریباً می توان گفت نرخ افزایش حقوق امسال در میان سنوات و سال های 
اخیر بالاترین میزان محسوب می شود. کسانی که مشمول قانون کار می شوند از اول 
فروردین مشمول افزایش حقوق نیز شده اند، دولت خودش لایحه افزایش حقوق ها 
را به مجلس فرستاده و می فرستد در حالی که معمولاً مجلس این پیشنهادها را ارائه 
می دهد و دولت ضمن مخالفت می گوید شرایط افزایش پرداختی ها را ندارد. حالا 
که دولت سیزدهم خودش پیشنهاد افزایش حقوق ها را ارائه می دهد، بنابراین حتماً 
مجلس نیز با این پیشنهاد موافقت کرده و ساز و کار قانونی را برای اجرای هر چه 
سریع تر آن فراهم می ســازد. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی 
یادآور شد: البته باید توجه کنیم که نباید این هدف گذاری در کشور ایجاد شود که 
با افزایش حقوق به دنبال رضایت باشیم چراکه آنچه مهم است قدرت خرید است. 
پورابراهیمی تاکید کرد: گرچه افزایش حقوق اقدامی بسیار خوب است؛ اما نکته 
مهمتر از آن شاخص قدرت خرید مردم است. اگر افزایش حقوق داشته باشیم اما 
نرخ آن کمتر از میزان تورم باشد در عمل این اقدام بی فایده است و خاصیتی ندارد. 
وی بیان کرد: برای مثال حتی اگر تا ۳۰ درصد حقوق ها را افزایش دهیم اما میزان 
تورم ۳۵ درصد باشد، باز هم قدرت خرید کاهش می یابد؛ بنابراین شرایط مطلوب 
برای معیشت مردم فراهم نخواهد بود. مبنای ما در حوزه مسائل اجتماعی و رفاهی 
باید شاخص قدرت خرید باشد و این شاخص متأثر از تورم است لذا دولت باید 
همزمان ضمن افزایش حقوق تورم را مدیریت کند. پوابراهیمی خاطرنشان کرد: 
باید سیاســت های پولی، ارزی و مالی در راستای مدیریت تورم قرار بگیرد و اگر 

اصاحاتی در این زمینه لازم است هر چه سریع تر اعمال شود.

جعفرزاده ایمن آبادی فعال سیاسی اصولگرا:

هنوز به پختگی در ادبیات سیاسی
 نرسیده ایم

پورابراهیمی:

شاخص مهم »قدرت خرید« است

خودتان باید به فکر می بودید

هشدار فرمانده سپاه 

»یگان زینبیون« در اعتراضات 

دانش آموزان اردبیل 

علی دایی پس بگیرد

در برنامه های کودک 

خوش بینیم آزاد شود

دوربین های زندان 

تکلیف قانونی 

ثروت ۸۰۰ میلیارد دلاری 

اخبار ویژه ...

محمود لیائی، معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شرکت ملی پست با اشاره 
به بازدید خود از مناطقی در استان مازندران توضیح داد: »متوجه شدم که حتی در 
مناطق روستایی فروش محصولات از طریق اینستاگرام صورت می گرفته است. 
در حین بازدید مردم با دیدن من نسبت به شرایط اینترنت و فیلترینگ اینستاگرام 
ابراز شکایت کردند که من به آن ها گفتم شما خودتان از قبل به این فکر بودید که 
احیاناً اگر روزی اینستاگرام بسته شود، چه اتفاقی می افتد؟ خودتان باید به فکر 

می بودید و از ابتدا از ابزاری نظیر اینستاگرام استفاده نمی کردید.«

سردار سامی، فرمانده کل سپاه گفت: ما در هر شرایطی از منافع حیاتی خود 
دفاع می کنیم و تاکیدمان به همسایگان این است که غیرتهاجمی برخورد کنند، 
منطق سیاســی، بین المللی و قواعد حقوقی هم همین را بیان می کند. وی ادامه 
داد: توصیه ای هم به عربستان دارم که با حمایت از برخی رسانه ها به دنبال فریب 
جوانان ما هســتند، به رژیم آل سعود هشدار می دهم که مراقب رفتارتان باشید و 
این رسانه ها را کنترل کنید، وگرنه دود آن به چشم خودتان خواهد رفت؛ ما اتمام 
حجت می کنیم، زیرا شما از طریق این رسانه ها در امور داخلی ما دخالت می کنید، 

ما به شما گفتیم، مراقب باشید.

سردار حسن کرمی فرمانده یگان های ویژه انتظامی کشور گفت: با توجه به 
اینکه برای رعایت موازین شرعی و مسائل اعتقادی باید از زنان استفاده می کردیم 
»یگان زینبی« پلیس ویژه وارد عمل شد. در ناآرامی های اخیر زنان یگان ویژه ۵ 
مرحله عملیات انجام دادند؛ آن هم به صورت بسیار موفق و آن ضعفی را که ما در 

فتنه ۹۸ در مقابل زنان آشوبگر داشته 

ایرنا، خبرگزاری رســمی دولت نوشت: برخی دانش آموزان در واکنش به 
فراخوان مدیران مدرســه، از حضور در این تجمع خودداری کرده و شــماری 
از دانش آموزان شــرکت کننده در تجمع، شــعار هایی همچــون »زن، زندگی، 
آزادی« سر داده اند. در پی این اتفاق، اولیای دانش آموزان با حضور در مدارس و 
آموزش وپرورش به اقدام مسئولان این مدارس برای حضور فرزندانشان در این 

تجمع اعتراض کردند.

روزنامه ایران نوشت: در اقدامی عجیب علی دایی از فوتبالیست های سابق 
کشورمان در صفحه شخصی خود مدعی برخورد با دانش آموزان در یک مدرسه در 
اردبیل و قتل یک دانش آموز شد. انتظار می رود علی دایی اشتباه خود را اصاح کند.

کیهان نوشت: طبق مصوبه شورای عالی انقاب فرهنگی در »طرح جامع 
عفاف و حجاب«، صداوســیما یکی از ۲۴ نهاد و ســازمان مســئولی است که 
موظف شده برای ترویج عفاف و حجاب به فرهنگ سازی بپردازد. نهادی که 
بی تردید به دلیلی جایگاه ویژه ای که در فضای فرهنگی کشــور دارد، می تواند 
تاثیرگذاری بســیاری در این زمینه داشــته باشد. واقعیت این است که در میان 
انواع اشکال برنامه سازی برای کودکان پویانمایی جایگاه مهم تر و جذاب تری 
برای این رده ســنی دارد. آن وقت کارنامه صداوسیما در بخش ترویج عفاف و 
حجاب، در بخش پویانمایی دچار نوسان است... بررسی پویانمایی های پخش 
شده از برنامه های کودک شبکه های مختلف سیما )شبکه ۲، ۵، آموزش و پویا 
و نهال( نشان می دهد که یک دوگانگی غیرقابل انکار در زمینه طراحی حجاب 

شخصیت های کارتونی دختران و زنان وجود دارد. 

ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به سوالی در مورد آخرین 
روند مذاکرات در مورد پول های بلوکه شــده ایــران در کره جنوبی اظهار کرد: 
مذاکرات برای آزادسازی این پول ها در سطح دیپلماتیک، فنی، تکنیکی و بانکی 
انجام می شود و این ها مکمل هم هستند. موجودی مالی ایران در کره جنوبی هیچ 
ارتباطی با هیچ موضوع سیاسی و پرونده دیگری ندارد و ما بار ها بر این موضوع 
تاکید کرده ایم. از نظر ما این یک موضوع دو جانبه و فنی بین دو کشــور اســت و 
هیچ جنبه سیاسی ندارد و خوشبین هستیم که در نتیجه گفت وگو ها و تماس ها به 

زودی شاهد آزادی پول های بلوکه شده باشیم.

محمدتقی نقدعلی درباره بررسی چگونگی حادثه زندان اوین در کمیسیون 
حقوقی و قضایی مجلس شــورای اسامی و همچنین بازبینی دوربین های این 
زندان از سوی اعضای این کمیسیون گفت: روز گذشته خدمت ریاست محترم 
مجلس آقای قالیباف رسیدم. از ایشان سوال کردم آیا مأموریتی به کمیسیون قضایی 
در این رابطه می دهند؟ ایشــان گفتند در شورای عالی امنیت ملی جلسه داریم و 
اگر لازم شد و ضرورتی بر رسیدگی مفصل تر قضیه باشد، مأموریت به کمیسیون 

قضایی خواهیم داد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات گفت: بر اساس بند و تبصره ۷قانون 
بودجه امسال، کلیه بانک های دولتی باید خدمات بانکداری الکترونیک خود 
را به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند متصل کنند که متاسفانه تاکنون غیر 
از بانک مرکزی هیچ یک از بانک ها به تکلیف قانونی خود عمل نکرده اند.

فیروز دولت آبادی سفیر اسبق ایران در ترکیه با اشاره به تعلل ایران در توسعه 
زیرساخت ها بیان داشت: مثا سال گذشته ما برای انتقال ۱۰ میلیون تن زغال سنگ 
از روسیه به چین قرارداد منعقد کردیم. اکنون ۸ ماه از قرارداد گذشته فقط یک واگن 
رســیده است، چون ظرفیت زیرساختی رشد پیدا نکرده و ظرف ۱۶ سال اخیر، 
توجه سیستم دولتی از زیرساخت ها و افزایش توان و ظرفیت خارج شده است، 
متاسفانه از زمان دولت احمدی نژاد فعالیت اصلی دولت به سمت تامین نیاز های 
اولیه مصرفی مردم رفته که لطمات زیادی وارد کرده و پتانسیل ما را به تحلیل برده 
است، اکنون سرعت حمل و نقل ریلی برای بار ۳.۶ کیلومتر در ساعت است و ما 
این ظرفیت را برای مسافر تخصیص می دهیم و فضا برای حمل بار کاهش پیدا 
می کند. همین مساله در تولید انرژی نیز حاکم است. پتروشیمی ها هنوز در سطح 
اولیــه مانده اند، با اینکه در زمان احمدی نژاد ثروت بزرگی به میزان ۸۰۰ میلیارد 

دلار به کشور رسید، تحولی در زیرساخت و ظرفیت ایجاد نشد.

ما قانون نوشتیم اما نتوانستیم تصمیم بگیریم و راهکاری ایجاد کنیم که کسانی که سوخت 
مصرف می کنند در صورت کاهش مصرف، منفعتی نصیبش شود. اولین کسی که باید از این 
کاهش مصرف انرژی منفعت ببرد، خود آن فرد اســت چراکه اگر منفعت این فرد دیده نشود، 
مصرف سوخت کاهش نمی یابد. امروز کسی که در حال اسراف کردن است آنطور که باید هزینه 
سوخت مصرفی خود را پرداخت نمی کند و در طرف مقابل نیز کسی هم که کم مصرف می کند، 
منفعت اقتصادی از این موضوع عایدش نمی شود. باید این ناترازی و ناعدالتی را برطرف کنیم.

سیاسی


